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Az angyalok valóban köztünk 
járnak: a kívánságok fája

Karácsonyi közösségi összefogás Gávavencsellőn

December a csodák és a szeretet 
hónapja. Ha az emberek összefog-
nak, elképesztő, hogy mi mindent 
elérhetnek, szívvel, jó szándékkal 
mennyi mindenre rá tudnak venni 
másokat is.

Karácsonykor, a  szeretet ünne-
pének idején kifejezetten értelmet 
nyer az állítás, miszerint kapni jó, 
de adni még jobb.

Erre gondoltak Szabolcs-Szat-
már-Bereg megye északkeleti ré-
szén, a Tisza bal partján fekvő kis 
településen működő Gávavencsellői 
Művelődési Ház és Községi Könyv-
tár munkatársai, amikor életre hív-
ták a Kívánságok Fája elnevezésű 
karácsonyi összefogás programot. 

A  kezdeményezésről Kőpájerné 
Tóth Katalin közművelődési szak-
ember, a  művelődési ház vezetője 
mesélt.

Nagy Edina: Honnan jött a meg-
ható kezdeményezés ötlete?

Kőpájerné Tóth Katalin: Előző 
évben, azaz 2020 decemberében 
láttam egy fotót az interneten: 
egy cetli volt felakasztva a megye-
székhelyünk, Nyíregyháza város 
karácsonyfájára, mellyel egy kis-
lány kért meleg téli cipőt. Annyira 
megérintett ez a kép, a kislány egy-
szerű, de mégis hatalmas kérése. 
Ekkor éreztem azt, hogy szeretnék 
egyszer egy ilyen kezdeményezést 
megvalósítani. Abban az évben 
a pandémia miatt nem kezdtünk 
hozzá, de tavaly sikerült megvaló-
sítanunk a kívánságok fáját.

N. E.: Melyek voltak az első lé-
pések? Kiket szólítottatok meg elő-
ször?

K. T. K.: A  településen számos 
kezdeményezés és program van, 
amelyek sikeres lebonyolításához 
minden esetben a helyi vállalko-
zásokat, cégeket és magánembe-
reket szólítjuk meg, tőlük kérünk 
segítséget. Előtte két héttel volt egy 

jótékonysági fánksütés, ahol közel 
3500 darab fánkot készítettünk. 
Ehhez is az ő segítségüket kértük, 
a  sütés teljes alapanyag-szükségle-
tét megkaptuk tőlük. Nem igazán 
akartuk „túlterhelni” az embere-
ket, nem szerettünk volna sokat 
kérni. Ebből a megfontolásból 60 
kívánság teljesítését tűztük ki célul 
az óvodás és iskolás korú gyerme-

Kőpájerné Tóth Katalin

A bölcsőde ajándékai
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kek között. Elkészítettünk egy több 
pontból álló kérdőívet, amelyre va-
lamennyi köznevelési intézménybe 
járó gyermek nevet, címet és egy 
kívánságot írhatott fel háromezer 
forint összeghatárig. Ehhez hatal-
mas segítséget kaptunk az intéz-
mények dolgozóitól, melyet ezúton 
is köszönünk!

N. E.: A  település lakossága 
hogyan értesült a Kívánságok Fája 
programlehetőségről? Kik álltak az 
összefogás mellé?

K. T. K.: A  közösségi média ki-
váló lehetőséget biztosított az ese-
mény hirdetéséhez. Szinte percek 
alatt gazdája lett az első hatvan 
cetlinek. Csakhogy a telefonok to-

vábbra sem maradtak el, mindenki 
segíteni akart. Ez a kezdeményezés 
mindenkit megérintett. Azt hiszem, 
az volt a kulcs, hogy egy gyermek 
végre nem azt kap, ami jut neki, 
hanem azt, amire vágyik. Így kihe-
lyeztünk újabb cetliket, majd újab-
bat és újabbat. A  helyi plébános 
atya megkérdezte, hogy „vajon nem 
kaphatna mindenki?!” − neki kö-
szönet jár a hitért és a biztatásért, 
melynek eredményeképpen meg-
valósulhatott egy hatalmas álom.

N. E.: Olyan szintű összefogás 
jött létre, melyre gondolni sem mer-
tetek. Szerinted mi lehet ennek az 
oka?

K. T. K.: Mint már említettem, 
nem az volt a cél, hogy standard 
dobozokat állítsunk össze, vagy 
olyat, ami megmaradt dolgokat 
tartalmaz és felesleges valakinek. 
Olyan csomagokat készíthettek a 
jószándékú emberek, amire egy 
gyermek vágyott.

N. E.: Milyen óhajok kerültek a 
kívánságfa reményágaira?

K. T. K: Teljesen változó volt, 
és megmondom őszintén, voltak 
olyan cetlik, amelyek után jó ideig 
nem tudtuk elolvasni a  következőt. 

Berecz János polgármester úr is részt vett a csomagok kiosztásában

Az óvodás korú gyermekek ajándékai
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Elgondolkodott mindenki a sa-
ját életén. Megkönnyeztük, ami-
kor egy nyolcéves gyermek puha 
párnát kért, amikor egy kisgyerek 
kívánsága az első új farmernad-
rág volt, vagy egy cukorbeteg kis-
fiú semmire nem vágyott jobban, 
minthogy megkapja élete első dia-
betikus tortáját.

N. E.: A  településen élők közül 
hányan kaptak ajándékot, és hogy 
élték meg ezt ők?

K. T. K: A  település valameny-
nyi köznevelési intézményébe járó 
gyermeknek jutott ajándék, össze-
sen 415 csomag készült el. Voltak 
olyan gyermekek, akik társadalmi 
helyzetükből adódóan nem töltöt-
ték ki az űrlapot. Ők azt gondol-
ták – gyermekfejjel –, hogy kérjen 
olyan, akinek nagyobb segítség a 
háromezer forintos ajándék. Hoz-
záállásukat nagyon sok felnőtt 
megirigyelhetné, tanulhatnánk 
tőlük. Ők ezért ugyanebben az ér-
tékben édességcsomagot kaptak. 
A  legérdekesebb az volt, amikor 
osztályonként levonultak, és ezek a 
gyermekek nem kezdték el keresni 
a nevüket. Majd amikor mondtuk, 
hogy jöjjenek ők is, akkor érkezett 
az öröm: “dehát mi nem is kértünk”.

N. E.: Ahhoz, hogy egy ilyen 
nagyszerű és nemes kezdeményezés 
sikeres legyen, elengedhetetlenek a 
helyi közösségek.

K. T. K.: Teljes mértékben 
egyetértek. Gávavencsellő az a te-
lepülés, ahol minden hasonló kez-
deményezés mellé odaállnak az 
emberek. Legyen szó táncos kihí-
vásról, fánksütésről vagy bármilyen 
más programról. Jószándékú, segí-
tőkész emberek lakják a települést.

N. E.: Tervezitek az idei évben 
újra megvalósítani a kezdeménye-
zést, esetleg gondolkodtok más, jó-
tékonysági célon? Kit illet köszönet 
a kivitelezésért?

K. T. K.: Első kérdés, amit saját 
magunknak is feltettünk, hogy ho-
gyan tudjuk ezt felülmúlni jövőre. 
Nem szeretnénk a lakosság jó szán-
dékával visszaélni és kihasználni 

az adományozó kedvet. Biztos lesz 
majd valamilyen kezdeményezés, 
lehet az is, hogy hasonló módon, 
de „újraszínezve”.

Első körben a munkatársaim-
nak tartozom hálával, akik koor-
dinálták a csomagok beérkezését, 
újabb cédulák gyártását. Nem 
jöhetett volna létre ez a kezdemé-
nyezés az emberek nélkül, akik le-
akasztották a cédulákat és teljesí-
tették az adott kívánságot.

Albert Einstein gondolatával 
mondok köszönetet nekik: „Lehe-
tetlen bármi igazán értékeset elérni, 
ha sok önzetlen ember nem műkö-
dik együtt egymással”.

NAGY EDINA andragógus, kommunikáció szakos bölcsész, művelődésszervező; új-
ságíró; film-, videó- és kultúraközvetítő; PR-menedzser. Nyíregyházán született, tanul-
mányait is Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében folytatta, és közel 10 évig volt egy több-
funkciós közművelődési intézmény vezetője. 2018-tól a Nemzeti Művelődési Intézet 
Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Igazgatóságának munkatársa, 2019-től pedig igazgató-
ja. Kiemelt hangsúlyt fektet a kultúra gondozására, értékek feltárására, Szabolcs-Szat-
már-Bereg megye természeti, közösségi értékeinek megismertetésére, a hagyományokat 
átörökítő tevékenységek megvalósítására és a helyi értékek generációk közötti átadására.

Osztályonként érkeztek az iskoláskorú gyerekek

Kicsi Kincs Biztos Kezdet gyerekház 
csomagjai


